

كنيسة مارمرقس

بمنتريال - كندا

١٤ هاتور ١٧٣٦



بطريركية الأقباط

الأرثوذكس

٢٤ نوفمبر ٢٠١٩

COPTIC ORTHODOX

PATRIARCHATE

24 November 2019



ST. MARK CHURCH

Montreal, Canada

14 Hatour 1736

كتاب كلمة منفعة - البابا شنودة الثالث

## حنطة وزوان

- ❖ لقد أرسلك الله إلى الأرض، لكي تنشر فيها الخير. أما الشر الذي في الأرض، فاتركه، لا تقاومه.
- ❖ أنها سياسة حكيمة أعلنها لنا الرب في مثل الزوان (مت 13) لقد قال له عبده (أتريد أن نذهب ونجمعه؟) فقال (لا) لنلا تقلعوا الحنطة مع الزوان وأنتم تجمعونه، دعوهما ينميان معاً إلى يوم الحصاد).
- ❖ وهكذا بقي الزوان في الأرض. ولم يسمح الرب له فقط بأن يبقى، وإنما أيضاً أن ينمو، ويظل ينمو إلى يوم الحصاد، وليس علمنا أن نجمعه..
- ❖ وأنت، أترك تعبت من قلع الزوان، ولا يزال في الأرض. تراك خسرت روحياتك في نزع الزوان وما نزعته، وما ربحت لنفسك..؟ بل لعلك وجدت حنطتك قد نزعت معه، وقد صارت تشبه الزوان!! في الغضب، وفقدان السلام، وربما في فقدان بعض من المحبة!!
- ❖ إن تعبت، تعال نزرع الحنطة معاً. نبذر بذور الخير في كل مكان. نغرس غرساً جديدة، ونسقيها من الماء الحي، ونصلي إلى الله أن ينميها طالبين إليه في صلواتنا وقداساتنا، أن يصعدا بمقدارها بنعمته، وأن يفرح وجه الأرض، ليروي حرثها، ولتكثر أثمارها..
- ❖ الق بذار الخير في كل مكان، ولا تتضايق إن وقع بعضها على أرض محجرة، ووسط الشوك انس هذا كله، وأفرح ببعض البذار التي وقعت على أرض جيدة فنبتت.. هذه هي نصيبك من كل تعبك. وهي أيضاً نصيب الرب.
- ❖ لا تضيع وقتك، ولا تضيع أعصابك، ولا تضيع روحياتك. في انتزاع الشر من الأرض، بل كن إيجابياً في الخير.
- ❖ ما أجمل المثل القائل:
- ❖ بدلا من أن تلعنوا الظلام، أضيئوا شمعة..
- ❖ إن النور لا يتصارع مع الظلام. ولكن مجرد وجود النور يكفي، فلا يكون ظلام.

From "Words of Spiritual Benefit"

For H.H. Pope Shenouda III

## Wheat & Tares

- ❖ God sent you to earth to spread goodness. As for the evil that is on earth, leave it and do not resist it.
- ❖ It is a wise policy that the Lord gave us in the parable of the tares in Matthew 13. His servants asked him, "Do you want us to go and gather them up? But he said "No, lest while you gather up the tares you also uproot the wheat with them. Let both grow together until the harvest." (Matt 13:28-29).
- ❖ The tares remained on earth and the Lord allowed it not only to stay but to grow and grow till the harvest. It is not for us to gather it.
- ❖ As for you, are you getting tired of pulling the tares while it is still on earth. You have probably lost your spirituality in doing this. What have you gained for yourself? Maybe you found out that your wheat was uprooted with it or it became like the tares or become like it!! in anger and the loss of peace, and perhaps in losing some love!!
- ❖ If you get tired, come and let us both grow wheat together; sow the seeds of love everywhere. Let us plant new seeds and water them with the living water and pray that God may make it grow.
- ❖ Let us ask Him in our prayers and Masses to raise it to its measure according to his grace and to grant a cheerful touch unto the earth, water it and increase its harvest. Sow seeds of goodness everywhere. Do not be troubled if some of it falls on stony places or among the thorns. Forget all that and rejoice in the few seeds that fell on good soil and grew. This is your portion from all your toil. It is also the portion of God.
- ❖ Do not waste your time, your nerves or your spirituality in uprooting evil from earth, but be positive in making good deeds.
- ❖ How beautiful is the saying, "Instead of cursing the darkness, light a candle."
- ❖ Light does not struggle with darkness. The presence of light is enough to make darkness disappear.

Church's web site [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)  
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:

(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498

[frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Père / Victor Nasr:

(514) 918-2484

[frvictor@stmarkmontreal.ca](mailto:frvictor@stmarkmontreal.ca)

Tablettes de services +++ جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 ½	PM	+ إعترافات أبونا فيكتور
+ La Messe	Merc	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Étude Bible pour les gradués	Merc	8 - 10	PM	+ درس كتاب للخريجين
+ Confessions Père Mikhail	Jeu	4½ - 7	PM	+ إعترافات أبونا ميخائيل
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion de Prière	Vend	7½ - 8	PM	+ أجتتماع صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8 - 9½	PM	+ أجتتماع الأسرة
+ Réunion des Jeunes (Sec 3, 4, 5)	Vend	8½ - 10½	PM	+ أجتتماع الشباب
+ La Messe	Sam	9 - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Louange pour les enfants (8 - 14 ans)	Sam	12½ - 2	PM	+ درس لغة قبطية واتسبحة للأطفال سن (8 - 14)
+ Classe de Cantiques (Grade 1 - 6)	Sam	2 - 3	PM	+ درس ألحان (Grade 1 - 6)
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Étude de Bible	Sam	6 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7 - 10½	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ préparation de service (pour gradués)	Dim	12½ - 1½	PM	+ أعداد خدمة (الخريجين)
+ Réunion des serviteurs	Dim	1½ - 2½	PM	+ أجتتماع الخدام

## أخبار الكنيسة

1. يقيم نادى الملائكة المعسكر الشتوي فى المدة من ٢٢ ديسمبر وحتى ٢٤ ديسمبر فى مبنى الكنيسة، بدأ التسجيل ببزمنت الكنيسة.

### معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أبناءها شريف خليل وليليان جرجس  
بمعمودية الأبنة المباركة ميريم  
وترجو لها نموا فى القامة والنعمة

## Church news

1. Angel's club will organize a winter camp starting, December 22 till December 24, in the church's building; Registration has been started in the church basement.

### Blessed Baptism

The church congratulates her beloved

Sherif Khalil and lilian Guirguis

For the blessed baptism of their daughter Miriam

May the Lord bless his upbringing and growth